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سرویس سیاسی- علی اکبر ولایتی 
16 سال سکاندار وزارت خارجه بود و بعد از 
دولت سازندگی حوزه اجرایی را ترک گفت 
و بیشتر در حوزه های آکادمیک و پژوهشی 
فعالیت کرد. او در ســال 84 قصد داشــت 
نامزد انتخابات ریاســت جمهوری شــود 
اما با حضور مرحوم هاشــمی رفسنجانی 
به نفــع او کنار رفت. ولایتی در ســال 92 
دوباره عزم پاســتور کرد اما او رقیب خود را 
سعید جلیلی می دید و در جریان مناظرات 
انتخاباتی انتقادات تندی را نسبت به جلیلی 
بیان کرد، انتقاداتی که ســایر نامزدها از بیان 
شان پرهیز داشــتند. با این وجود خیلی از 
تحلیلگران معتقدنــد »ولایتی در 92 جاده 
رسیدن به پاســتور را برای روحانی هموار 
کــرد، نه خودش«. حالا دوباره نام علی اکبر 
ولایتی برای انتخابات ریاســت جمهوری 
ســال 1400 مطرح اســت، البتــه برخی 
معتقدنــد »زمان بازنشســتگی او در حوزه 
سیاسی اســت« اما کسانی همچون حسین 
ابراهیمی عضو جامعه روحانیت مبارز این 
دیــدگاه را رد می کنند و می گویند »ولایتی 
شایسته ریاســت جمهوری است« حسین 
ابراهیمی درباره مطرح شــدن نام علی اکبر 
ولایتی برای نامزدی در انتخابات ریاســت 
جمهوری 1400 گفت: ســوابق درخشان 
آقای دکتــر ولایتی در وزارت امور خارجه 
فراموش نشــدنی است. زمان حضور او در 
وزارت خارجه شاهد روابط و همکاری های 
صمیمی ایران و با سایر کشورها بودیم. البته 

آمریکا در همان زمان نیز دشمنی های علنی 
با ایران داشت گرچه آن دشمنی ها به شدت 
و حدت الان نبودند و جمهوری اســامی 
کارهای خــودش را انجام می داد. وی تیم 
همــراه علی اکبر ولایتی در وزارت خارجه 
را قــوی و مخلص خوانــد و افزود: من آن 
زمان نماینده رهبر انقاب در امور افغانستان 
بودم و در جلسات معاونان وزارت خارجه 
شــرکت می کردم. آقای ولایتی همواره با 
مشورت تصمیم می گرفت و این طور نبود 
که خودش به تنهایی تصمیم گیر باشد. عضو 
جامعه روحانیت مبارز با اشاره به روحیه علی 
اکبر ولایتی در اســتفاده از نظرات دیگران 
یادآور شد: خیلی وقت ها در مسافرت ها با 
آقای ولایتی همراه بودم، او همیشه در شان 
و جایگاه جمهوری اسامی با مقامات سایر 
کشورها رفتار می کرد؛ معتقدم اگر موضوع 
مقبولیت در جامعه برای آقای ولایتی فراهم 
شود، او گزینه بسیار ارزشمندی است چون 
او مشروعیت و صاحیت های لازم و کافی را 
برای تصدی جایگاه ریاست جمهوری دارد. 
وی با بیان اینکه علی اکبر ولایتی توانمندی 
لازم را برای هم گام و هم جهت کردن نیروها 
دارد، افزود: همیشه افراد با صمیمیت با آقای 
ولایتی همکاری می کننــد بنابراین فردی 
شایســته برای قرار گرفتن در بالاترین مقام 
اجرایی کشــور است و اگر این اتفاق بیفتد 
می تواند در صحنه های دیپلماتیک جایگاه 
خوبی را برای جمهوری اســامی به دست 
آورد. این فعال سیاســی اصولگرا با اشاره 

به پیــروی علی اکبر ولایتی از رهنمودهای 
رهبر معظم انقاب، بیان کرد: مقامات سایر 
کشــورها نیز با نام علی اکبر ولایتی آشــنا 
هستند و او را به عنوان یک شخصیت لایق 
و ارزنده قبول دارند. با این اوصاف معتقدم 
بهترین جایگاه را نسبت به سایرین در اختیار 
دارد. وی در پاســخ به کسانی که می گویند 
»ســن علی اکبر ولایتی اقتضای قرارگیری 
در جایگاه ریاست جمهوری را نمی کند و 
بهتر اســت او همچون حدادعادل به عنوان 
داور در اردوگاه اصولگرایــی نقش آفرین 
باشد«، گفت: آقای ولایتی از لحاظ جسمی 
ســالم است و مشکلی ندارد، ضمن آنکه با 
تجربیات گرانقدری که ایشان دارد، می تواند 
با هدایت و مدیریت صحیح خیلی کارها را 
انجام دهد بنابراین دوره بازنشستگی ایشان 
هنوز فرانرسیده است و می تواند در عرصه 

ریاست جمهوری کار کند.

ابراهیمی درباره طیف های سیاســی 
حامــی علی اکبر ولایتی توضیح داد: بخش 
زیادی از اصولگرایان از آقای ولایتی حمایت 
می کنند. حتی می توانم اشاره کنم که اصاح 
طلبــان نیز از عملکرد آقای ولایتی ناراضی 
نیستند، عده ای از اصاح طلبان اطراف آقای 
ولایتــی بودند و با او کار می کردند بنابراین 
یک شخصیت فراجناحی است و اصا نمی 
شود گفت در یک جریان سیاسی غرق می 
شــود. امروز هم اصولگرایان و هم اصاح 
طلبــان می دانند که آقــای ولایتی همواره 
مواضع معتدلی داشته است. این عضو جامعه 
روحانیت درباره چرخش سیاسی علی اکبر 
ولایتی بعد از فوت اکبر هاشمی و تاش او 
برای هاشمی زدایی در دانشگاه آزاد گفت: 
آقای ولایتی در دانشــگاه آزاد دنبال حذف 
نبود او اصاحات خوبی انجام داد و بسیاری 

از مشکات دانشگاه آزاد را حل کرد. 

سرویس سیاسی- رییس خانه احزاب گفت: احزاب رکن اصلی انتخابات در همه دنیا 
هستند ولی در طرح اصاح قانون انتخابات مجلس شورای اسامی نقش احزاب به طور کامل 
نادیده گرفته شده است، به همین دلیل کمیته انتخابات و حقوقی خانه احزاب در حال تهیه 

طرح و پیشنهادی است که نقش احزاب در انتخابات مورد بازنگری قرار گیرد. 
سید شهاب الدین صدر درباره طرح اصاح قانون انتخابات، اظهار کرد: این طرح که از 
سوی مجلس شورای اسامی در دست بررسی است از مدت ها قبل در خانه احزاب مورد 
بررسی قرار گرفته و کمیته انتخابات خانه احزاب هم به طور مرتب در این باره جلسه تشکیل 
داده اســت. فصل مشــترک دبیران کل و شــورای مرکزی خانه احزاب این است که در این 

اصاحیه جایگاه لازم و مناسبی برای احزاب دیده نشده است.
رییس خانه احزاب ایران سپس پرسید که در کشوری که مقدراتش با انتخابات و رای 
مستقیم مردم تعیین می شود و مسوولان و نمایندگانش با رای مستقیم مردم انتخاب می شوند 

چرا نقش احزاب نادیده گرفته می شود؟
صدر با بیان اینکه در همه کشورهایی که سازوکار انتخاباتی مدرن وجود دارد احزاب 
رکن اصلی فرایند انتخابات هســتند، گفت: اگر هدف برگزاری انتخابات پرشــور، رقابت 
و مشــارکت بالا اســت احزاب نقش مهمی بازی می کند یعنی احزاب با برنامه و نامزدهای 
مشخص وارد انتخابات می شوند، مردم را ترغیب به حمایت و مشارکت می کنند و از طرفی 
هم مسوولیت پاسخگویی منتخبان را به عهده می گیرند. وی خاطرنشان کرد: در همین طرح 
اصاح قانون انتخابات ریاســت جمهوری جایگاه احزاب معلوم نیست در صورتی که این 
احزاب هستند که باید فرد مورد نظر را معرفی کنند و مردم از طریق اعتماد به احزاب، اشخاص 
مختلف را بر می گزینند. صدر یادآور شــد: لایحه  جامع قانون انتخابات از ســوی دولت به 
مجلس دهم ارسال و به هر دلیلی متوقف شد. در بخشی از آن لایحه نگاه نسبتا خوبی نسبت 
به نقش احزاب وجود داشت. مشخص شده بود که چنددرصد منتخبان با رای مستقیم مردم 

و چه میزانی برای احزاب است.   
رییس جبهه پیشرفت، رفاه و عدالت گفت: در حال حاضر مجلس طرح اصاح قانون 
انتخابات را تهیه کرده است و اعضای شورای مرکزی و دبیران کل عضو خانه احزاب معتقدند 
در این طرح جایگاه احزاب معلوم نیست و نقشی برای آنها در نظر نگرفته شده است. احزابی 

که در تمام دنیا رکن اصلی انتخابات و اداره کننده اصلی کشورهای دنیا هستند.
احزاب حلقه واسطه مردم و حاکمیت هستند

صدر بیان کرد: در حال حاضر نمایندگان پس از انتخاب رها شده و به کسی پاسخگو 
نیستند اما اگر انتخاب شوندگان اگر از طرف یک حزب معرفی شوند از سوی تشکلها کنترل 
می شوند و تمام عملکرد دوره نمایندگی آنها رصد و ملزم به پاسخگویی می شوند. از سوی 
دیگر خود حزب معرفی کننده هم طبیعتا پاسخگوی افکار عمومی است. در چنین ساز و کاری 
مردم هم تکلیف خود را می دانند که از چه کسی سوال کنند. دبیرکل جبهه پیشرفت، رفاه و 
عدالت اضافه کرد: نکته دیگر اینکه احزاب واسطه مردم و حاکمیت هستند و مشکات مردم 
را تنظیم، جمع بندی و به مسوولان کشور منعکس می کنند. به جای اینکه مردم حرف های خود 
را در کف خیابان ها بزنند و تجمعات مختلفی ایجاد شود، احزاب به عنوان ضربه گیر نظام و 
حاکمیت عمل می کنند لذا این مباحث ساختاری و اساسی باید دیده شوند. وی خاطرنشان 
کرد: حدود 120 حزب مجوزدار شامل 84 حزب ملی و ۳6 حزب استانی در کشور فعالیت 
دارند.  وقت آن است نمایندگان مجلس به جایگاه و نقش احزاب توجه کنند. فکر می کنم 
حاکمیت به این دلیل که به دنبال مشارکت حداکثری و افزایش مشارکت است موضوع نقش 
احزاب را مورد توجه قرار خواهد داد. کاهش مشارکت برای ما آسیب زا است. در دور دوم 
انتخابات مجلس شورای اسامی، انتخابات 11 شهر و حوزه برگزار شد و درصد مشارکت 
بسیار پایین بود تا جایی که در بعضی از حوزه ها منتخب با  یک درصد رای مردم آن حوزه 

وارد مجلس شده است.
برای افزایش مشارکت در انتخابات های بعدی تلاش کنیم

صدر، بخشی از کاهش مشارکت را شیوع ویروس کرونا و بخش دیگر را مشکات 
مردم عنوان کرد و گفت: غیبت احزاب در این عرصه هم بی تاثیر نیســت بنابراین همه باید 
تاش کنیم  در انتخابات های بعدی مشــارکت مردم افزایش پیدا کند. در همین سال 1400 
چهار انتخابات ریاست جمهوری، شوراها، میان دوره ای خبرگان و مجلس را در پیش داریم که 
باید لوازم افزایش مشارکت را در دستور کار قرار دهیم. وی افزود: در زمینه افزایش مشارکت 
و نشــاط بخشی به مردم، احزاب چه کارهایی می توانند انجام دهند و چگونه کمک کنند؟ 
خانه احزاب پاسخ این پرسش را در طرح و پیشنهادی به دستگاه های متولی ارائه خواهد داد. 
هدف ما در این بررسی ها و پژوهش ها یک خروجی است که باعث نشاط سیاسی و تعلق 

خاطر بیشتر مردم به نظام خواهد بود.   
دولت برای تهیه لایحه جامع انتخابات از خانه احزاب دعوت کرد

صدر با بیان اینکه دولت برای تهیه لایحه جامع انتخابات از خانه احزاب دعوت کرده 
اســت، افزود: زمانی که دولت لایحه جامع انتخابات را تهیه و تدوین می کرد لعیا جنیدی، 
معاون حقوقی رییس جمهوری از ما دعوت کرد. من، قدرتعلی حشمتیان و حسین کمالی 
نمایندگان سه طیف موجود در خانه احزاب در جلسات تدوین شرکت می کردیم و جلسات 
خیلی خوبی بود و به درستی پیش می رفت و قرار شد نظر خانه احزاب هم در لایحه دیده 

شود، لایحه را به مجلس فرستادند ولی در مجلس دهم متوقف شد.

سیاسی

سرویس سیاسی- معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت کشور گفت: ۷4 درصد 
استانداران و ۷8 درصد فرمانداران از مجموعه نیروی های باسابقه و کارآزموده وزارت کشور 
هســتند و قبل از دولت تدبیر و امید بیش از 40 درصد پســت های وزارت کشور در اختیار 

ماموران از سایر دستگاه ها بود که این رقم هم اکنون به 9.۵ درصد کاهش یافته است. 
»جواد ناصریان« با بیان اینکه از سال 1۳92 نگاه وزارت کشور بر استفاده حداکثری از 
نیروهای متخصص به ویژه در سطح استاندار، فرماندار و بخشدار بوده است، گفت: در حال 
حاضر ۷8درصد فرمانداران از مجموعه نیروی های باسابقه و کارآزموده وزارت کشور هستند 
این در حالی اســت که در گذشته حداکثر تا ۳۷ درصد از نیروهای این وزارتخانه، در سطح 
فرمانداری ها استفاده می شد و مابقی به شکل مامور از دستگاه های دیگر جذب می شدند که 

این امر آسیب جدی را در اجرای سیاست داخلی کشور به بار می آورد.
معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت کشور خاطر نشان کرد: قبل از دولت تدبیر و 
امید بیش از 40 درصد پست های سرپرستی و مدیریتی وزارت کشور در ستاد، استانداری ها، 
فرمانداری ها و بخشــداری ها در اختیار ماموران از ســایر دستگاه ها بود که این رقم در حال 
حاضر  به 9.۵ درصد کاهش یافته اســت. ناصریان با اشــاره به سیاست رییس جمهوری و 
وزیر کشور در استفاده از نیروهای متخصص از مجموعه وزارت کشور تاکید کرد: در حال 
حاضر ۷4 درصد استانداران کشور از مدیرانی هستند که در مجموعه صف و ستاد وزارت 
کشور رشد کرده و دارای سوابق موثر مدیریتی در این حوزه  هستند؛ این در حالی است که 
پیش از دولت روحانی در خوش بینانه ترین حالت  29 درصد از استانداران از بدنه وزارت 

کشور انتخاب می شدند. 
وی اســتخدام 1۵00 نخبه دانشــگاهی در مجموعه وزارت کشــور از طریق آزمون 
سازمان سنجش در آینده نزدیک را در اجرای سیاست جامع نیروی انسانی بر شمرد و گفت: 
مجوزهای لازم از سازمان برنامه و بودجه دریافت شده است. ناصریان اظهار داشت: افرادی 
که از طریق آزمون های استاندارد سازمان سنجش جذب خواهند شد در سطح بخشداری ها 
و فرمانداری ها مشغول به فعالیت خواهند شد. وی افزود: 9 آبان ماه امسال آزمون استخدامی 
وزارت کشور برگزار می شود و در این مرحله سه برابر ظرفیت به مرحله مصاحبه تخصصی 
و علمی راه می یابند. معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت کشور با اشاره به اهمیت سرمایه 
گذاری در بخش منابع انسانی گفت: جذب این تعداد از نخبگان در شرایط و محدودیت های 
بودجه ای کشور با همکاری و پذیرش استدلال های وزارت کشور در سطح دولت بوده است.

معاون وزارت کشور:

۷۴ درصد استانداران و ۷۸ درصد 
فرمانداران از مجموعه وزارت 

کشور هستند

بعد از قالیباف

سفر های قالیباف 

تلاش رئیس جمهور سابق 

دختران و پسران 

شوریده دل 

تست روانپزشکی 

ریاست جمهوری زنان

توصیه مصباحی مقدم 

نظارت دائم دارد

جمعی از نمایندگان مردم تهران در مجلس شورای اسامی بعد از بازدید قالیباف  ، از 
بخش های مختلف بیمارستان رسول اکرم )ص( از جمله بستری بیماران کرونایی بازدید 
کردنــد و از نزدیــک در جریان فعالیت بخش های مختلف آن قرار گرفتند. در این بازدید 
سیدمحمود نبویان، سید احسان خاندوزی، عبدالحسین روح الامینی، ابوالفضل عمویی، 
فاطمه قاسم پور، اقبال شاکری و همچنین امیرحسین باقرنژاد دبیر اجرایی مجمع نمایندگان 

استان تهران حضور داشتند. 

عباس عبدی، فعال سیاســی اصاح طلب گفت:سفر های استانی بعد از رسیدن 
به قدرت باید معطوف به حل مشکات مردم باشد، اما واقعیت این است که سفر های 
اســتانی نمی تواند مشکات مردم را حل کند. اگر سفر های استانی مشکات را حل 
می کــرد، پس باید بهترین دوره این مملکت دوره احمدی نژاد می بود، در حالی که از 
هر ســو نگاه کنیم، می بینیم ســیاه ترین دوره تاریخ ایران دوره احمدی نژاد است. در 
نظام های جدید سفر های استانی برای حل مشکات مدیریتی بی معناست. سفر های 
اســتانی بیشتر وجهه سیاســی دارد. ایرادی ندارد یک فرد برای انجام کار تبلیغاتی و 
انتخاباتی به چنین ســفر هایی برود و سلسله ســفر های انتخاباتی خود را کلید بزند، 
اما این ســفر ها به جز موارد خاص نباید از جایگاه یک مقام مســئول باشد. سرکشی 
نمایندگان به دیگر حوزه های انتخابیه قابل قبول است، به شرط آنکه بازی درنیاورند و 
در چارچوب وظایفشان حرف بزنند و شوآف نباشد. سفر های استانی قالیباف احتمالا 
زمینه ای برای انتخابات ریاست جمهوری است، چون در مجلس نمی تواند کاری بکند 

و هیچ برنامه ای هم ندارند.

رییــس دولت های نهم و دهم طی نامه ای به ســیدمحمود علوی ضمن ابراز 
نگرانــی درباره وضعیت معاون خود در دوران حضور در مقام ریاســت جمهوری، 
به »تشــریح اقدامات مخرب و غیرانســانی برخی عوامل موثر در دستگاه اطاعاتی 
کشور علیه حمید بقایی و یاران نهضت به سوی بهار« پرداخته و همزمان »خواستار 
برخــورد جدی« وزیر اطاعات دولت دوازدهم با این عناصر شــد. دولت بهار به 
عنوان مرجع اصلی انتشــار این نامه، از چیستی اقدامات مخرب مدنظر احمدی نژاد 
جزییاتی منتشــر نکرده و بر خاف روال معمول، متن نامه او را نیز روی خروجی 
خود قرار نداده است، ولی به نظر می رسد احمدی نژاد در حال آغاز تاش هایی برای 

آزادی نزدیک ترین چهره به خود است.

حسین جالی دبیر کمیسیون فرهنگی گفت : در چاله بحران جمعیتی قرار گرفتیم 
و به شدت در کشور دچار کاهش جمعیت شدیم که اگر وضعیت به همین شکل بماند 
به پیر ترین کشــور دنیا تبدیل خواهیم شد. در ســال 120 هزار موالید داریم، اما در مقابل 
نزدیک به ۷00 هزار کودک کشی تحت عنوان سقط جنین در کشور داریم و تقریبا روزی 
2000 هزار کودک را می کشــیم. تغییر ســبک پوشش و لباس هم در افزایش ناباروری به 
شــدت تاثیر داشته اســت، این لباس های چسبان مخصوصا در حوزه شلوار برای پسر و 

دختر باعث عقیم شدن می شود.

علیرضا نظری نماینده مردم خمین در مجلس شــورای اســامی ، با اشــاره به 
مشکات اقتصادی مردم و رنج و زحمت اقشار ضعیف جامعه، گفت: رانت خواری 
در روز روشــن آن هم از کیســه ملت در حال رخ دادن اســت و به نظر می رسد، امروز 
برخی پول های کان، بی حساب و کتاب جابجا می شود. نماینده مردم خمین در مجلس 
شــورای اسامی با یادآوری عضویت پر سر و صدای فرزند حسن روحانی در هیات 
علمی دانشــکده فناوری های نوین دانشگاه شهید بهشتی گفت: متاسفانه گزارش های 
خوبی از روابط و نسبت های فامیلی در دولت به گوش نمی رسد و پیگیری های بنده در 
این مدت کوتاه نمایندگی حکایت از مساله ای پر ابهام در دانشکده مذکور دارد. نماینده 
مردم خمین در مجلس شــورای اســامی در ادامه پرده از یک معامله پر ابهام برداشت 
و گفت: در حالی که صد ها پروژه مشابه در شهرستان ها بر زمین مانده، چرا ظرف 48 
ساعت آن هم با مکاتبه مستقیم دانشگاه شهید بهشتی تهران بدون رعایت سلسله مراتب 
اداری، مجوز برداشت مبلغ یکصد میلیارد تومان را برای خرید ملک مورد نظر دانشکده 
فوق الذکر از صندوق توسعه ملی صادر می شود. نظری با اشاره به اعتبار تخصیص نیافته 
صندوق توســعه ملی به وزارت بهداشت افزود: آقای رئیس جمهور آنقدر با خانواده 
خود در دولت نامحرم اســت که وزیر بهداشــت از بی تفاوتی محض وی به وضعیت 
بی پولی وزراتخانه لاجرم به افراد دیگر شکوه می کند، اما رئیس جمهور، شوریده دل 

بیقرار دختر خود است.

دکتر محمد صدر، مشــاور ارشــد وزیر امور خارجه و عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام گفت: بنده پس از اینکه ترامپ در آمریکا به قدرت رسید و قبل از آن با 
مشاهده رفتار آقای احمدی نژاد به این نتیجه رسیدم که کاندیدای ریاست جمهوری قبل 
از حضور در انتخابات حتما باید مورد بررسی  روانشناختی و روانپزشکی قرار بگیرد. 
وی تاکید کرد در چنین شــرایطی، اگر کســی دارای مشکات شخصیتی یا نارسیسم 
باشــد و به قدرت برسد آســیب های جدی به جامعه خواهد زد. به همین دلیل نیز با 
توجه به شخصیتی که در چهار سال گذشته از ترامپ مشاهده شده احتمال اینکه وی 
بــازی انتخابــات را به هم زده و معادلات را به بهانه تقلب به هم بزند، وجود دارد. این 
در حالی اســت که طرف مقابل نیز ضعیف نیست و به راحتی بازی را واگذار نخواهد 
کرد که ترامپ بتواند با بهانه تقلب سرنوشــت انتخابات را تغییر بدهد. این اتفاق در 
انتخاباتی که جورج بوش و الگور در آن حضور داشتند نیز رخ داده که در نهایت جورج 
بوش به ریاســت جمهوری انتخاب شد. ترامپ دارای شخصیت غیر عادی است و به 
همین دلیل، احتمال اینکه قصد داشته باشد معادلات انتخاباتی را به بهانه انتخابات به 

هم بزند وجود خواهد داشت.

عضو حزب کارگزاران نقل قول جالبی در مورد نظر حسنی امام جمعه سابق ارومیه 
درباره ریاســت جمهوری زنان بیان کرد.یدالله طاهرنژاد از اعضای حزب کارگزاران در 
مورد احتمال ریاســت جمهوری زنان برای سال 1400 ضمن ضعیف خواندن این اتفاق 
گفت: یک بار آقای حسنی امام جمعه ارومیه گفت در اسام از بخشدار تا رئیس جمهور 
نمی تواند زن باشد؛ این حرف را زده بود. آقای روحانی تاش زیادی داشت تا یک وزیر 

زن داشته باشد، ولی به او اجازه داده نشد.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام نوشت: تا پایان فعالیت دولت کمتر از یک سال 
باقی است. نمی توان از دولت انتظار داشت که پروژه های بزرگ اقتصادی را شروع کند یا 
پروژه های ناتمام بزرگ را به سرانجام برساند. مهمترین رسالت دولت مدیریت بازار است. 
غامرضا مصباحی مقدم، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام طی یادداشتی نوشت: تا 
پایان فعالیت دولت دوازدهم کمتر از یک سال فرصت باقی است. با توجه به شرایط سیاسی 
و اقتصادی، نمی توان از دولت انتظار داشت که در این مدت پروژه های بزرگ اقتصادی را 
شروع کند یا پروژه های ناتمام بزرگ را به سرانجام برساند. به نظر مهمترین رسالت دولت 
در چندماه پیش روی مدیریت بازار است. با توجه به بی ثباتی قیمت ها، مدیریت بازار و 
کنترل قیمت ها باید در فوریت اقدمات دولت باشد. برای مدیریت قیمت ها، باید بخشی 
از نقدینگی در دســت مردم با اعمال سیاســت های انقباضی، از جامعه جمع آوری و این 
نقدینگی به سمت بنگاه های تولیدی هدایت شود. برای کنترل قیمت ها همچنین تشدید 

نظارت ها ضروری است

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی با اشــاره به توانمندی های ایران در چرخه 
فناوری هسته ای از نظارت دائمی بازرسان این نهاد بر فعالیت های هسته ای صلح آمیز این 
کشور خبر داد.»رافائل ماریانو گروسی« در مصاحبه با نشریه اتریشی »ی پرسه« در مورد 
موضوعاتی چون رقابت عربســتان ســعودی و ترکیه برای دستیابی به فناوری هسته ای، 
غنی سازی اورانیوم در ایران، برنامه هسته ای کره شمالی و نگرانی ها از استفاده نادرست 
از تســلیحات هسته ای گفت وگو کرد.مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی بر اهمیت 
نظارت و حضور بازرسان در مکان هایی که در آنها فعالیت هسته ای انجام می شود، تأکید 
کرد و گفت: انرژی هسته ای نقش مهمی در مبارزه با تغییرات آب و هوایی دارد.وی از این 
که ایران به غنی سازی اورانیوم خود در مقیاس گسترده ادامه می دهد، ابراز نگرانی نمود 
و ادعا کرد: ایران به غنی سازی اورانیوم در حد بالاتری از آنچه متعهد شده، ادامه می دهد. 

این مقدار ماه به ماه در حال بیشتر شدن است.

اخبار ویژه ...
رییس خانه احزاب:

نقش احزاب در طرح اصلاح قانون 
انتخابات نادیده گرفته شده است

آیا اصولگرایان و اصلاح طلبان 
مشترکا  از نامزدی ولایتی در ۱۴۰۰ 

حمایت می کنند
   یک فعال سیاسی اصولگرا با اشاره به پیروی علی اکبر ولایتی از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب، بیان کرد: مقامات سایر کشورها نیز با نام علی اکبر ولایتی آشنا 

هستند و او را به عنوان یک شخصیت لایق و ارزنده قبول دارند. با این اوصاف معتقدم بهترین جایگاه را نسبت به سایرین در اختیار دارد.

سه شنبه  22 مهر 1399، 25 صفر 1442 ،13 اکتبر 2020، شماره 3592، صفحه 

عده ای تمامیت خواه می خواهند دور 
از چشم اصولگرایان تصمیماتی بگیرند

سرویس سیاســی- چندماهی بیشتر 
به انتخابات ریاست جمهوری باقی نمانده و 
هنوز هیچ ســازوکار تشکیاتیِ انتخاباتی از 
ســوی اصولگرایان ایجاد نشده است و این 
درحالی اســت که به یــاد داریم اصولگرایان 
در سال96 تقریبا یک سال قبل از انتخابات با 
سازوکار جمنا به فعالیت انتخاباتی پرداخت. 
برای بررســی علل بی عملی اصولگرایان با 
حسن بیادی به گفت وگو یی انجام شده است 

که می خوانید.
علــت آنکه شــورای هماهنگی 
اصولگرایان بعد از انتخابات مجلس تا 

کنون شکل نگرفته است چیست؟
چند احتمال وجــود دارد اول اینکه با 
این اوضاع آشــفته و مسائل سیاست جهانی 
و آشــفتگی اقتصادی و اجتماعی هرکســی 
را شایســته ورود به این صحنه پر ریســک 
نمی داننــد و ظاهرا بر ســر این موضوع باهم 
کشــمکش و دعوا دارند و احتمال دوم اینکه 
شاید بتوانند با اکثریت افرادی را که در مجلس 
شورای اسامی دارند قاعده و  روش انتخابات 
را عوض کنند و از شــرّ انتخابات ریاســت 
جمهوری خاص شــوند و بــه چگونگی 
رسیدن به پســت نخست وزیری بیاندیشند 
فلذا به همین دلیل شــما شاهد هستید که در 
ابتدا گفته شــد تا مرداد ماه تشــکیاتی برای 

هماهنگی انتخاباتی شکل می گیرد و چندی 
بعد گفته شد تا شهریور این تشکات ایجاد 
می شود اما اکنون که در مهرماه قرار داریم هنوز 
خبری از چنین تشکیاتی وجود نداشته است 
مگر اینکه عده ای خاص و قلیل مانند قبل، با 
تمامیت خواهی بخواهند دور از چشم دیگر 
اصولگرایان تصمیماتی را اتخاذ کنند؛ بنابراین 
نباید شــک کنیم که عدم تشکیل جلسات با 
قاطبه احزاب و مجموعه های سیاسی منتصب 
بــه اصولگرایان به فرایند انتخاباتی مجموعه 
نیروهای اصولگرا همچون گذشــته ضربات 
مهلکی را وارد خواهد کرد و نتیجه مثبتی را در 

بر نخواهد داشت.
به یــاد داریــم که در ســال۹۶ 
اصولگرایــان تحت ســازوکار جمنا 
نامزدها را از سراســر کشور بررسی 
می کردند. اولا آیا جمنا کلا از بین رفته 
اســت؟ و ثانیا اگر همه ابعاد بررسی 
کســانی که می تواننــد در انتخابات 
حاضــر شــوند، بررســی نشــود، 
تصمیمات دقیقه نــودی باعث بروز 

اختلاف نمی شود؟
به طور کلی جمنا و شورای هماهنگی از 
لحاظ تشکیاتی کار خوبی را انجام دادند اما به 
دلیل تمامیت خواهی و در نظر نگرفتن حقوق 
دیگر اصولگرایان و اتصالشــان به باندهای 

متصل به قدرت و ثروت نتیجه مطلوبی که به 
نفع مردم باشــد را به دست نیاورده و موفقیتی 

را کسب نکردند.
آیا قرار است لحظات آخر شاهد 
وارد شــدن نامزدی خاص و از مسیر 
ویــژه و غیرتشــکلاتی در انتخابات 
ریاست جمهوری ســال آینده باشیم 
و نظرتــان در مــورد نامــزی آقای 

احمدی نژاد چیست؟
بــا توجه به مقوله نفوذ در تمامی اجزاء 
اجرایی کشــور و حضور چشمگیر باندهای 
متصل به قدرت و ثروت و اوضاع بد سیاسی 
اجتماعی و نارضایتی مردم از بی تدبیری های 
کل مدیریت اجرایی کشور مخصوصا در زمینه 
اقتصاد و معیشــت وقوع هر اتفاقی دور ذهن 
نمی تواند باشد و ورود آقای دکتر احمدی نژاد 
هم می تواند یک پدیده جدید باشــد علیرغم 
اینکه اکثر کاندیداهای چپ و راست از آمدن 
ایشان خوف دارند ولی طرفداران ورود ایشان 
در صحنــه انتخاباتی بیش از کل کاندیداهای 
مطرح اســت مگر اینکه ایشان تایید نشود و 
یا اتفاق خاصی بیافتد البته پیش بینی نظر بنده 
این اســت که حتما تــا آذر ماه اتفاق خاصی 

خواهد افتاد.
آیا این گزاره که اصولگرایان به 
دلیل پیــروزی در انتخابات مجلس از 

پیروزی در انتخابــات1400 مطمئن 
هستند و به این دلیل تحرک انتخاباتی 
ویژه ای انجام نمی دهند، درست است؟ 

ازریابی حضرتعالی چیست؟
در ضرب المثل های قدیمی های مردم 
خوبمان داریم کــه میگفتند »بزک نمیر بهار 
میاد، کمبزه با خیار میاد« برای توانایی بعضی ها 
در اداره کشــور یــک توهم به وجــود آمده 
اســت و نوعا حقوق مردم مظلوم را به خاطر 
خام اندیشــی به سخره گرفته اند و کا عرض 
کنم که در سپهر سیاسی مسئولان کشور نقش 
مردم و مشــارکت واقعی آنان حذف شده و 
دیگر برایشــان مهم نیست که چند در صد از 
مــردم در انتخابات شــرکت میکنند و ظاهرا 
دارای حاشیه امنی هستند که کسی را معارض 
خــود نمی دانند و هر بایی را که می توانند بر 
ســر مردم می آورند و جالب این جاست که 
کسی هم صدایش در نمی آید در پایان حرکت 
نابخردانه بعضی از مسئولین و عدم اعتراض به 
عملکرد آنان بنده را به آخرین روزهای مجلس 
شــورای ملی زمان شاه یعنی چندماه مانده به 
پیروزی انقاب انداخت که یکی از نمایندگان 
برای دفــاع از حقوق مردم می گفت: »به خدا 
ظلم به مردم صحیح نیست« و دیگر نمایندگان 
برای تایید سخنان او می گفتند: »صحیح است، 

صحیح است، صحیح است«.

حسن بیادی: 

   حسن بیادی گفت: نباید شک کنیم که عدم تشکیل جلسات با قاطبه احزاب و مجموعه های سیاسی منتصب به 
اصولگرایان به فرایند انتخاباتی مجموعه نیرو های اصولگرا همچون گذشته ضربات مهلکی را وارد خواهد کرد و نتیجه مثبتی را 

در بر نخواهد داشت.

در اصولگرایی همچنان چوب پدرخوانده ها را می خوریم
گفت:  سیاســی-ابطحی  سرویس 
بزرگترین ضعف ما آن است که هنوز چوب 
پدرخواندگــی را می خوریم چون خودمان 
را باوریــم نداریم و می گوییم پدرخوانده ها 

تصمیم بگیرند.  
آقای باهنر خیلی بحث پدرخواندگی را 
قبــول دارد چون دائم می گوید »باید بزرگان 
بگویند«. اصولگراها برای انتخابات ریاست 
جمهوری امید فراوانی دارند اما نقد اصلی به 
مکانیزم تشکیاتی این جریان است که این 
روزهــا چراغ خاموش کارها را پیش می برد 
و کســی از کار آنها سر در نمی آورد. درباره 
این موضوع با سید محمدجواد ابطحی عضو 
جبهه پایداری گفتگو یی انجام شــده است 

که می خوانید
چــرا با وجــود طرح نــام های 
مختلــف خبری از فعالیت شــورای 
ائتلاف نیروهای انقلاب شنیده نمی 
شود و کارها برای انتخابات ریاست 
جمهوری ســال 1400 چراغ خاموش 
جلو مــی رود؟ قاعده کار همین اســت، 
جریان اصاحات هم با همین رویکرد چراغ 
خاموش دارد کارهای انتخاباتی اش را پیش 

می برد.
مسئله ای که در این میان مطرح 

می شود، آن است که شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب گزینه اصلی خودش 
را مشخص کرده و می خواهد نام او را 

محرمانه نگه دارد، نظر شما چیست؟
خیر، این طور نیســت؛ هرچند چراغ 
خامــوش حرکت می کننــد اما هنوز گزینه 
قاطعی انتخاب نشده است. اگر این طور بود 
خیلی از دوستان در جریان اصولگرایی از این 

مسئله خبر داشتند و مخفی نمی ماند.
جبهه پایداری مســتقل می آید 
یا بــه ائتلاف نیروهــای انقلاب می 
پیوندد؟ جبهه پایداری ممکن اســت اول 
بگوید نامزد مســتقل معرفی می کند اما در 
نهایت شــرایط را می بینــد، اگر مصلحت 
جامعه این باشــد که چهره مســتقل معرفی 
نکند ایــن کار را انجام نخواهد داد. فقط در 
انتخابات مجلس نهم بود که با لیست مستقل 

به صحنه آمد.
پس موضــوع رایزنــی جبهه 
پایداری با آقایان رئیســی و جلیلی 
چیست؟ اعضای شــورای مرکزی جبهه 
ارتباطات شــخصی از قدیم با آقایان دارند، 
پس این رفت و آمدها برای انتخابات ریاست 
جمهوری نیســت بلکه درباره سایر مسائل 
صحبت می شــود. در کل دیدار فان عضو 

جبهه پایداری با آقای رئیســی تازگی ندارد، 
قبا هم این دیدار انجام شده و بعداً هم دیدار 
خواهند کرد. اما اگر منظور آن اســت که این 
دیدارها با هدف راضی کردن ایشــان برای 
نامزدی در انتخابات انجام می شود، خیر این 
طور نیســت. شخص آقای رئیسی خودش 
تصمیم می گیرد این طور نیســت که جبهه 
پایداری بخواهد ایشان را راضی به نامزدی در 
انتخابات کند. ضمن آنکه شأن آقای رئیسی 
بالاتر از آن است که امثال من و دیگران پیش 

ایشان برویم و بگوییم »تشریف بیاورید«.
تعداد نامزدهــای اصولگرا در 
انتخابات ریاســت جمهوری چند نفر 
خواهند بود؟ نامزدها زیاد هســتند، حتی 
کسانی همچون آقایان زاهدی، حاجی بابایی، 
زاکانی و سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی 
نیز خودشان را مطرح می کنند اما معتقدم در 
نهایت تعداد ثبت نامی ها از جریان اصولگرا 
در انتخابات ریاســت جمهوری زیر 10 نفر 

خواهد بود.
خودتــان بزرگترین نقدی که به 
شــورای ائتلاف دارید و می خواهید 

این نقد برطرف شود چیست؟
بزرگتریــن ضعــف ما آن اســت که 
هنــوز چوب پدرخواندگــی را می خوریم 

چون خودمان را باوریم نداریم و می گوییم 
پدرخوانده ها تصمیم بگیرند. اما شــخصا 
معتقدم ما به حد کافی به بلوغ سیاسی رسیدیم 

که نخواهیم پدرخوانده ها تصمیم بگیرند.
آیا بدنــه اصولگرایی در جریان 
هست که در جلسات محرمانه شورای 
ائتلاف چه می گــذرد؟ خیر، البته جبهه 
های مختلف تشکیل شده و خودشان حرف 
برای گفتن دارند. مثا تصور نمی کنم جبهه 
عدالتخــواه زیر بار حرف شــورای ائتاف 
نیروهای انقاب بروند. معتقدم برخی از این 
آقایان باید صحنه سیاست را ترک کنند چون 
ســن شــان اقتضا نمی کند و به آخرت شان 
بپردازند. حالا برخی می گویند »آقای ولایتی 

دوباره بیاید«. 
آقــای ولایتی بنده خــدا دیگر آنقدر 
خدمت کرده است که دیگر توانمندی ندارد 
جلســات مرتب بگذارد و بــا بدنه جریان 
اصولگرایی در استان های مختلف صحبت 
کند. معتقدم باید طبق فرمایش رهبر انقاب 
به سمت تشکیل دولت جوان انقابی برویم.
یعنی آقای ولایتی هم جزء گزینه 
های انتخابات ریاست جمهوری است؟

بلــه. برخی هــا نام ایشــان را مطرح 
می کنند.

سیدجواد ابطحی عضو جبهه پایداری: 


